
Dansk Skak Union 
2. Hovedkreds 
 
Referat af delegeretmøde 
 
Dato: Søndag den 7. april 2024 - kl. 13.30 
Sted:  Det gamle Rådhus, Møllevej 2, 4140 Borup 
 
Delegerede: 
Klub                 Antal stemmer  
Nykøbing Sj. 3 
Dianalund 3  
Maribo 5 
Præstø 4 
Skovbo 3 
Næstved 6 
Kalundborg 5 
Køge 7 
 _________ 
I alt 8 klubber 36 stemmer 
 
Der var repræsentanter fra følgende klubber: 
Dianalund 
Skovbo 
Næstved  
Kalundborg 
 
Samt fra bestyrelsen: 
Formand Niels Steen Larsen (NSL), fuldmagt fra Køge 
Kasserer Bjarne Haar (BH), fuldmagt fra Præstø 
Ungdomsleder John Kristensen (JK), fuldmagt fra Maribo 
Holdturneringsleder Henning Jacobsen (HJ) 
Webmaster Jan Ambirk (JA) 
Sekretær Peter Holst (PH), fuldmagt fra Nykøbing Sjælland 
 
Referat: 
 
1. Valg af dirigent 
Mikkel Strange, Næstved blev valgt som dirigent. Dirigenten konstaterede, at mødet var lovligt 
indkaldt. 
 
2. Formandens beretning 
NSL aflagde formandens beretning. 
Se bilag 1. 
 
Herefter debatterede forsamlingen formandens beretning. 
 
Bruno Sørensen spurgte ind til forskellen mellem børnespillere og ungdomsspillere. NSL 
forklarede, at man i DSU opfatter ungdomsspillere som medlemmer mellem 0 og 20 år. Medlemmer 
under 14 år kaldes børn og betaler én takst. Medlemmer fra 14 til 20 år er juniorer og betaler en 
anden takst. 
Hans Andersen spurgte ind til forskeligheden i unionens og hovedkredsen kontingenter for 
ungdomsspillere. NSL forklarede, at forskellen er på cirka 1,50 kr. pr. måned. 
 



Bruno Sørensen spurgte ind til de ikke registrerede medlemmer. 
NSL forklarede, at problemet er, at nogle hovedkredsformænd er af den opfattelse, at alle 
skakspillere skal være medlem af DSU. Der findes klubber, hvor medlemmerne ikke er medlem af 
DSU. Dilemmaet er, at medlemmerne ikke er medlem af DSU, men i de pågældende klubber 
blomstrer skaklivet. 
Mikkel Strange bemærkede, at klubberne benytter de kommunale tilskud (til ”ikke-medlemmerne”) 
til at etablere skaklige aktiviteter. 
 
Hans Andersen spurgte, om skakspillere, som ikke er medlem af DSU, kan deltage i 
skakturneringer. NSL svarede, at man kan deltage i een turnering uden at være medlem af DSU. 
 
Formandens beretning blev enstemmigt vedtaget. 
 
3. Regnskab 2023 
BH gennemgik regnskabet for 2023. 
Se bilag 2. 
 
Bruno Sørensen bemærkede, at det er bemærkelsesværdigt, hvor mange penge der sendes videre fra 
hovedkredsen til DSU. Bruno mener, at kontingentet til DSU er for højt. 
 
Regnskabet blev enstemmigt godkendt. 
 
BH gennemgik budgettet for 2024. Der var ikke spørgsmål til budgettet, som forsamlingen tog til 
efterretning. 
 
4. Holdturnering 2023/2024 
HJ orienterede om holdsæsonen 2023/2024 og uddelte præmier. 
Se bilag 3. 
 
HJ stopper som holdturneringsleder primært pga. brokkerier fra nogle af klubberne. 
 
Forsamlingen drøftede holdturneringslederens rolle i forhold til indvendinger fra klubberne imod 
planlægningen af holdturneringen. NSL henstiller til, at man i klubberne sætter pris på den frivillige 
arbejdskraft og altid tiltaler hinanden i en ordentlig tone. Endvidere takkede NSL for samarbejdet 
med HJ. 
 
Mikkel Strange rettede en tak til holdturneringslederens mangeårige indsats. 
 
Det blev foreslået, at der fremadrettet uddeles diplomer til spillere med maximumscore. Bestyrelsen 
tog dette til efterretning. 
 
5. Indkomne forslag 
Se bilag 4. 
 
Forsamlingen drøftede forslag 1. 
Der blev i forsamlingen udtrykt generel opbakning til forslaget. 
Forslaget blev enstemmigt vedtaget. 
 
Forsamlingen drøftede forslag 2. 
Debatten gik primært på, hvordan man giver bestyrelsen frie hænder i forhold til afvikling af C-
rækken. 
Det blev foreslået, at der sættes et max ratingtal på holdets chauffør. (Det ses ofte, at holdene 
mangler en chauffør med et passende lavt ratingtal). 



Der var flere, som mente, at det stillede forslag ville have den modsatte virkning, og dermed ikke 
ville øge bestyrelsens fleksibilitet. 
Dirigent Mikkel Strange sammenfattede debatten således, at der i forsamlingen var opbakning til, at 
bestyrelsen skulle have frie hænder. 
Efter debatten valgte bestyrelsen at trække forslag 2. 
 
6. Fastsættelse af kontingent 
Bestyrelsen foreslog uændret kontingent. 
Forslaget blev enstemmigt vedtaget. 
 
7. Valg 

1. Formand Niels Steen Larsen er på valg. 
Niels Steen Larsen blev genvalgt som formand. 
 
2. Bestyrelsesmedlemmerne Jan Ambirk, Præstø, Bjarne Haar, Præstø og Peter Holst, 
Nykøbing S. er på valg. 
Alle blev genvalgt. 
 
3. Bestyrelsessuppleanterne Carl-Otto Nielsen, Dianalund og Søren Kühnrich, Holbæk 
er på valg. 
Begge blev genvalgt. 
 
4. Revisorerne Søren Dyberg Larsen, Slagelse og Bruno Sørensen, Dianalund er på 
valg. 
Begge blev genvalg. 
 
5. Revisorsuppleant Carl Erik Møller, Kalundborg er på valg. 
Carl Erik Møller blev genvalgt som ny revisorsuppleant. 
 
6. Turneringskomitémedlemmerne Mike Bahnsen, Præstø og Finn Kristiansen, 
Maribo er på valg. 
Begge blev genvalgt. 
 
7. Turneringskomitésuppleanterne Bruno Sørensen, Dianalund og Carl Erik Møller, 
Kalundborg er på valg. 
Begge blev genvalgt. 

 
8. Eventuelt 
NSL forklarede, hvordan det nye ratingsystem ville få indflydelse på medlemmernes ratingtal. 
 
NSL fortalte, at den kommende holdturnering vil blive planlagt af NSL og efterfølgende ledet af 
JA. 
 
JA fortalte, at hjemmesiden har fået en omfattende opdatering. JA opfordrede klubberne til at 
indsende informationer til JA, som kan bringes på hjemmesiden. HJ vil fremadrettet virke som 
hjemmesidens journalist og JA fortsætter som chefredaktør. 
 
Dirigenten takkede for god ro og orden. 
 

Referent: Peter Holst 
 
 
Referatet er godkendt af dirigent Mikkel Strange pr. 14/4-2024. 



BILAG 1 – Formandens beretning: 
 
 
Velkommen til delegeretmøde i 2. hovedkreds. Vi er glade for, at Skovbo Skakklub og Hans endnu 
en gang hjælper os ved at lægge lokaler til mødet! 
 
Medlemstal: 
Vi starter med at se på medlemsudviklingen. På landsplan har vi er nu lidt over 4400 medlemmer i 
DSU. Det er en fremgang på 300 i 2023. Det er rigtig glædeligt. Vi har også fået andel i den 
fremgang. Ved sidste delegeretmøde var vi 489 medlemmer. Det var dengang mit håb, at vi ville 
runde 500 medlemmer i 2023. Det er i den grad lykkedes! I dag er vi 529 medlemmer. Altså en 
fremgang på 40 medlemmer. Det er rigtig flot. Fordelt på medlemskategorier er der 74 børn (under 
14 år). Sidste år var tallet 60. Der er 51 juniormedlemmer (14 - 20 år). Det tal var sidst 32. 
Ungdomssiden er således gået frem med 33 medlemmer. Det falder ganske godt i tråd med den 
øgede interesse for ungdomsskak og fremgangen i vores ungdomsturneringer. Voksenmedlemmer 
er gået tilbage med 2 medlemmer til 223. Til gengæld er vores seniormedlemmer gået frem med 8 
medlemmer til 173. Dertil kommer så yderligere 8 enkeltmedlemmer. Disse tal er opgjort pr. 31. 
marts 2024. Men allerede nu har de ændret sig. Desværre i nedadgående retning. 
Jeg vil i den her forbindelse minde om Dansk Skak Unions medlemskategorier. Alle under 20 år er 
ungdomsspillere. De er så igen inddelt i børn, der er under 14 år og juniorer fra 14 – 20 år. 
Voksenmedlemmer er fra 20 til 65 år, og seniorer er over 65 år. Jeg siger det, fordi jeg oplever, at 
betegnelserne bliver brugt i flæng i de forskellige klubber. Bl. a. er der ikke noget, der hedder 
pensionister i DSU.  
Det ser i øvrigt ud til, at vi i løbet af sommeren får en ny skakklub, da Nykøbing F. og 
Sydøstlolland slår sig sammen d. 1. juli. De to klubber har de sidste år stillet op på fælles styrkeliste 
i holdturneringen, og kender derfor hinanden rigtig godt. Klubbens navn bliver Guldborgsund 
Skakklub. 
 
Divisionsturneringen: 
Der er ingen tvivl om, at den nye struktur med færre hold, der træder i kraft i år, kommer til at 
betyde et radikalt ændret billede af vores landsdækkende holdturnering. Vi skal vænne os til, at vi 
har færre divisionshold, og at modstanden bliver stærkere. Vi vil formentlig se, at der kommer flere 
hold i divisionsturneringen fra de større byer og færre fra vores områder. Man kan diskutere om det 
er retfærdigt. Men den nye struktur vil i det mindste afspejle et mere reelt styrkeforhold blandt 
divisionsklubberne. Der har på det sidste deltaget divisionshold, som reelt har været for svage til at 
spille med i turneringen.  
Hvordan er det så gået i denne sæson? Køge har deltaget i skakligaen. I år uden den samme 
økonomiske støtte som tidligere. Det har betydet, at spillerstabens styrke slet ikke har været af den 
samme kaliber som de foregående år. Om Køge så bevarer sin status som ligaklub afgøres i netop i 
disse minutter, hvor sidste runde i skakligaen spilles. Sidste år måtte Næstved vinke farvel til 
årelang optræden i 1. division. Det ser ud til at have været en enkelt smutter. Efter nedrykningen har 
Næstved på overbevisende vis vundet 2. division gruppe 2 og bliver derved deltager i den nye 1. 
division. Tillykke til Næstved! Præstø bevarer også sin status som divisionshold. Det blev till en 
sikker 3.-plads med 31 points. Derimod må Holbæk med en 6.-plads og Maribo med en 8-plads en 
tur tilbage i den hjemlige mesterrække. Kalundborg vandt vores mesterrække. Om det så betyder, at 
klubben rykker op, er ikke helt sikkert, da også et hold fra 6. Hovedkreds kan gøre krav på pladsen. 
Det hele afgøres i dag, hvor de allersidste divisionskampe afvikles. 
 
Pokalturneringen: 
Turneringen blev igen i 2023 afviklet med stor succes af Sorø Skakklub d. 8. maj. I alt deltog 20 
hold. Det var utroligt flot og ny rekord for pokalturneringen i 2. HK! 12 hold deltog i 
bredderækken, som var utrolig jævn. Sorø vandt knebent med 15 points foran Guldborgsund, der 
opnåede 14½ points. På de næste pladser kom Næstved med 13½ points og Køge 2 med 13. I 
ungdomsrækken løb Præstø af med sejren. Det blev til 21½ points. Sorø blev nr. 2 med 17½ og 



Kalundborg sluttede på plads 3 med 13½ points. Hovedkredsbestyrelsen er meget glad for at Sorø 
igen i år har påtaget sig arrangementet. Det finder sted søndag d. 21. april.  
 
Ungdom: 
Vi oplever som tidligere omtalt en stor fremgang i antallet af ungdomsmedlemmer. Det kan vi også 
tydeligt se i antallet af deltagere i vores UGP-turneringer. I år er det blevet til 7 turneringer og et 
samlet deltagerantal på 82. De 58 deltagere var registreret som medlem af 2. Hovedkreds. Vi har på 
det seneste oplevet, at ungdomsarbejdet er vokset op i flere af vores klubber. Det har virkeligt givet 
pote. Der er stadig plads til deltagere fra endnu flere klubber. Det kan også siges på en anden måde: 
Det ville være rart, hvis endnu flere klubber satsede mere på ungdomsarbejdet med en eller anden 
form for målrettet undervisning. Det er altså vejen frem, hvis man ikke skal gå i stå!  
Som sagt 82 individuelle deltagere i UGP—stævnerne. I C-rækken 23 deltagere. Her blev Præstøs 
Sebastian Petersen vinder med 86 points foran Maribos Daniel Utmelidze på 68 points. I D-rækken 
deltog 26 spillere. Endnu en Præstøspiller satte sig på 1.-pladsen. Det var Lena Daibass med 88 
points foran Wilhelm Nielsen fra Næstved med 42 points. I E-rækken deltog 22 spillere. Hanesh 
Ravikumar, Næstved opnåede 136 points foran Frida B. Hagen, Næstved med 110 points. Begge 
spillere deltog i alle 7 stævner! F-gruppen havde deltagelse af 11 spillere. Julia B. Hagen, Næstved 
fik samlet flotte 132 point sammen foran Vilje B. Hagen, Næstved med 92 points. Her var der igen 
tale om deltagelse i alle 7 turneringer. 
Som noget nyt har Køge forsøgt sig med en ungdomsholdturnering for 4-mandshold. 7 hold fra hele 
Sjælland deltog. Et godt initiativ, men deltagelsen Ikke helt tilfredsstillende. Man kunne spørge: 
Hvordan kan vi komme videre ad dette spor? 
 
Flere dommere: 
For bestyrelsen har uddannelse af dommere og turneringsledere stadig høj prioritet. Vi overvejer at 
oprette et kursus i løbet af 2024. Jo flere, der rundt omkring i klubberne kan lede og tilrettelægge 
turneringer, vil også betyde, at der bliver flere til at give en hånd med i det daglige klubliv. Det vil 
alt andet lige betyde flere skakledere, og det har brug for. 
 
Hovedkredsens hurtigskakmesterskab: 
For første gang afviklede hovedkredsen et hurtigskakmesterskab. Det foregik den 24. september i 
samarbejde med Faxe Skakklub i Haslev. Det er et stævne som Faxe klarede meget flot. Der var 41 
deltagere, som alle havde en god dag. Mester blev ungdomsspilleren Paulius Meskanes fra Køge 
med overbevisende 6 points af 6 mulige foran et andet ungt talent: Oscar Koch-Müller fra Præstø 
med 5 points. Nr. 3 blev et knapt så ungt talent Preben Schavitshy Dalberg, Holbæk med 4½ points. 
Vi gentager hurtigskakmestersskabet i år. Det bliver søndag d. 22. september i Haslev, og vi håber 
på lidt flere deltagere. 
 
EMT-konkurrence: 
31/7 23 sluttede endnu sæson af EMT-konkurrencen. Det er en konkurrence, som er helt speciel for 
os i 2. HK, og den har kørt i snart 30 sæsoner. I alt 29 turneringer talte med i konkurrencen, og 224 
unikke deltagere har været med. Vinder blev som så mange gange før Henning Jakobsen. Det blev 
til deltagelse i hele 13 turneringer og en samlet score på 105,5 points. Vincent Videbæk fra Holbæk 
tog 2.-pladsen 62,5 points og med deltagelse i 7 turneringer. Plads 3 tog Sigurd Marthendal fra 
Sydøstlollands Skakklub sig af. Han opnåede efter 7 turneringer 57 points. 
 
Ikke-medlemmer: 
Sidste år omtalte jeg problematikken med klubber, der havde medlemmer, som ikke var tilmeldt 
Dansk Skak Union. Det er jo som bekendt ikke lovligt i forhold til DSU´s love. Det har i det 
forløbne år givet anledning til megen debat i hovedbestyrelsen. Specielt to klubber i 1. hovedkreds 
har været i søgelyset. Der er foregået en del forhandlinger med dem. Vi er nok kommet tættere på 
en løsning, men helt i mål er vi ikke endnu.  
Vi har også erfaret, at disse – skal vi kalde dem ”sorte” medlemmer - også findes i en del andre 
klubber rundt omkring i landet, og at der kan være mange grunde til det. Men husk nu også, at vi 



har vedtaget en ordning i 2021, hvor man som nyt medlem kunne få en gratis prøveperiode på et 
kvartal med fulde DSU-rettigheder. Hvis man er lidt kreativ i klubben, kan det også blive op til 5 
måneder.  
Der bliver nok lidt mere grumset, når det drejer sig om undervisning af børn. Mange klubber har 
kontingentbetalende børn i deres skole-tilbud. De betaler dog kun til klubben – ikke til DSU. 
Argumentet fra klubbernes side er, at børnene ofte melder sig ud ret hurtigt, og at det giver en del 
administration i klubben. Mange af dem kan meget lidt skak, når de kommer, og det giver ingen 
mening at melde dem ind, før de kan noget mere, og man finder ud af, om vingerne kan bære. Vi 
skal i den forbindelse ikke glemme, at en del klubber ser en anden fordel ved at have disse ikke-
medlemmer, da det er det samlede ungdomsmedlemstal, der udløser tilskud fra kommunen og det 
uanset, om man er DSU-medlem eller ej. Hovedbestyrelsen vil se nærmere på, hvad man kan gøre i 
forbindelse med disse børnemedlemmer. Måske kunne det være en løsning at gøre det frivilligt for 
børn op til en vis alder at være medlem af DSU? 
 
Hæderstegn: 
Tildeles i år Lars Blach Jensen, Møn Skakklub 
I mange år - mere præcist 25 år - har Lars Blach Jensen været lig med Møn Skakklub. Lars blev d. 
3. maj 1999 på generalforsamlingen valgt som formand, og dengang var det som Danmarks yngste 
formand. Lars har formået at samle unge mennesker omkring skakken. Bl.a. var Lars i mange år 
primus motor for "Bank på Møn", som senere kom under JGP, som det hed dengang. Han skaffede 
sponsorer, var med som TL, lavede klubbladet "Klintekongen", og var den, der sørgede for, det hele 
kørte som smurt. Andre tiltag var fremvisning af "Skakken" på de lokale tirsdagsmarkeder. Lars har 
fundet sponsorer til holdtrøjer, søgt fonde om midler og meget, meget mere. 
Lokalt har Lars været et kraftcenter, når det gælder om at vise skakken frem... og ikke mindst været 
uhyre stabil og vellidt blandt skakspillere - en fortjent modtager af hæderstegnet. 
 
Initiativpræmie: 
Tildeles i år Sorø Skakklub 
Efter en lidt stille tid har Sorø Skakklub på det sidste oplevet en stor opblomstring. Medlemstallet er 
steget. Der er kommet en del unge med i klubben, og klubbens 1.hold deltager i øjeblikket som en 
stærk modstander i vores mesterrække. Sorø har de sidste år med stor dygtighed arrangeret vores 
pokalstævner til stor glæde for hovedkredsens klubber. 
 
Størst medlemsfremgang: 
Mange klubber har i 2023 oplevet, at flere medlemmer har meldt sig ind, og det er rigtig glædeligt 
at se. Kalundborg Skakklub er den klub, der sidste år har haft den største medlemsfremgang. Det 
blev til 14 nye medlemmer! Det er en flot præstation, og det belønner Hovedkredsen jo med et 
skakur. 
 
Tak 
Til sidst skal lyde en stor tak til alle jer, der på forskellig vis hjælper til i ude klubberne og får 
klublivet til at fungere. Jeres indsats kan ikke påskønnes nok. Også tak til mine kolleger i 
hovedkredsbestyrelsen. Det er en fornøjelse at arbejde sammen med jer. 



BILAG 2 – Regnskab:  
 
2. Hovedskreds 
Driftsregnskab for perioden  1/1 - 31/12  2023 

    REGNSKAB   REGNSKAB Budget 
INDTÆGTER:   2023   2022 2023 
Kontingent fra klubberne   260.385,50   239.830,50 240.000 
Kontingent fra enkeltmedlemmer   4.860,00   3.000,00 4.240 
Holdturneringen   0,00   0,00 0 
Renteindtægter/udbytte værdipapirer   3.356,16   -9.085,44 1.000 
Andre indtægter   0,00   0,00 0 
Indtægter ialt   268.601,66   233.745,06 245.240 
            
UDGIFTER           
Kontingent til DSU   231.280,50   211.397,50 212.000 
Delegeretmøde/bestyrelse   13.309,49   13.704,30 14.000 
Ungdomsaktiviteter   20.243,00   11.079,00 11.000 
Holdturneringen   5.000,00   5.100,00 5.100 
EMT konkurrencen   2.500,00   2.500,00 2.500 
Pokalturnering   3.211,00   3.872,00 4.000 
Hurtigskak   2.019,85     0 
Divisionstilskud   5.661,00   8.408,00 6.660 
Diverse   5.519,30   3.219,57 3.000 
Udgifter ialt   288.744,14   259.280,37 258.260 
            
Driftsresultat   -20.142,48   -25.535,31 -13.020 
            
Status pr. d.d.           
    REGNSKAB   REGNSKAB   
AKTIVER   2023   2022   
Bankkonto 1   34.425,29   56.274,93   
Depotbankkonto   21.310,11   21.772,11   
768 Investeringsbeviser, kurs 93,89   72.107,52   68.751,36   
Likvid beholdning   127.842,92   146.798,40   
Tilgodehavende   0,00   0,00   
AKTIVER ialt   127.842,92   146.798,40   
            
PASSIVER           
Primo   142.558,40   168.093,71   
Årets resultat   -20.142,48   -25.535,31   
Egenkapital 31.12.2023   122.415,92   142.558,40   
Gæld   5.427,00   4.240,00   
PASSIVER ialt   127.842,92   146.798,40   
 
 



BILAG 3 – Holdturnering: 
 
Jeg plejer hvert år at gøre opmærksom det store arbejde der er at lægge turneringen. Det dækker nok 
ikke helt helt opgaven i år, hvor især B- og C-rækkerne har været meget besværlige. Her skal 
tidsforbruget nok tælles i dage fremfor timer. Til sidst måtte jeg kontakte klubberne for at høre hvad 
vi skulle gøre. Det gav nogle kommentarer, hvor specielt Maribo ved John Kristensen og Finn 
Kristiansen kom med et omfattende materiale, med hele 4 forskellige forslag, som jeg frit kunne 
benytte. Blandt andet tilbød de at spille i C-rækken i stedet B-rækken hvor de var tilmeldt. Det blev 
så resultatet, hvorefter jeg senere måtte gøre demopmærksom på reglen om max 1300 i snit i rating. 
Det var samtidig en stor opgave at finde ledige weekender til afvikling af C-rækken og det var et 
gennemgående ønske fra klubberne at det skulle være weekend kampe. 
Til gengæld har jeg fået meget ros for at der er lavet 2 A-rækker. Alle rækker har været præget af 
meget stor jævnbyrdighed. 
Rækkerne fik følgende vindere og jeg vil bede én repræsentant for klubberne om at komme op og få 
diplomet udleveret. 
Penge præmierne overfører Bjarne. 
 
Placering i Holdturnering   
 1. Præmie 2. Præmie 
Mesterrækken Kalundborg 

1 
Slagelse 1 

A-række 1 Faxe 2 Næstved 2 
A-række 2 Dianalund 1 Korsør 1 
B-række Dianalund 2 Kalundborg 

3 
C-række Maribo 3  
   
Max. Scorer   
Troels Bård Christensen Møn 1 A-række 1 
Mickel Adrian Skovbo 2 C-rækken 
Hjalte Serdon Storck Kalundborg 

4 
C-rækken 

 
 



BILAG 4 – Indkomne forslag: 
 
Forslag 1 fra bestyrelsen 
Vedr. 2 A-rækker 
 
Efter et år med 2 A-rækker foreslår bestyrelsen, at ordningen med 2 A-rækker skal fortsætte. 
 
Begrundelse: 
På delegeretmødet i 2023 blev følgende forslag vedtaget:  
Som forsøgsordning afvikles A-rækken i to grupper af mindst 6 hold i sæsonen 2023-2024. De to 
vinderhold af A-rækkerne rykker op i Mesterrækken. Ordningen tages op til vurdering på 
delegeretmøde i 2024. 
 
Vi skal derfor i år tage stilling til, om denne ordning for A-rækkerne skal fortsætte. 
 
 
Forslag 2 fra bestyrelsen 
Vedr. C-rækker 
 
Bestyrelsen ønsker frie hænder i forhold til oprettelse og planlægning af C-rækker dog således, at 
spillere i C-rækken højst må have en rating på 1300. 
 
Begrundelse: 
På delegeretmødet i 2022 vedtog vi, at oprettelse af C-rækker var underlagt denne bestemmelse: 
 
En C-række med max. 1300 i rating snit pr. holdet. 
 
Det har vist sig at være vanskeligt at få en C-række sat i gang i sæsonen 23/24. Samtidigt 
anerkender vi også, at C-rækker kan være et godt alternativ for børn, unge og mindre øvede spillere 
til at få nogle anderledes oplevelser af skakkens mangfoldigheder. Derfor ønsker bestyrelsen ikke at 
være bundet af denne restriktion vedr. evt. C-rækker. 
 


